
D. 2023.02.07, bestyrelsesmøde  
  

Hvor:       Børnehuset Moltkesvej, Moltkesvej 2, Viby J      

Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.45  

Forældrerepræsentanter:  

• Maria Bach Jensen, Børnehuset Vilhelm Becks Vej  

• Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej  

• Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset  

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave  

• Anni Germann Najbjerg, Vuggestuen Bjørnbaksvej 

• Josefine Baden, DII Hurlumhejhuset    

• Christine Stengaard Pedersen, Børnehuset Fredensvang        

 

Fravær/afbud: 

• Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej  

• Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Marlene Ostenfeldt Mark Madsen, DII Hurlumhejhuset   

• Maria Rasmussen, Børnehuset Moltkesvej 

 
Dagtilbudsleder: Lisbeth Skjøttgaard  

Referent: Maria BJ                            

 
 
Dagsorden:  
Kl. 17.15-17.30:  

1) Pædagogisk læringsmiljø i Moltkesvej 

• Fortælling om Moltkesvejs valg af pædagogiske læringsmiljøer/Maria Rasmussen 

 
Kl. 17.30-18.30: 

2) Budget 2023 v. adm leder Ulla Wulff Hansen  
a. Oplæg omk. budgetfordeling 
b. Reservationer og prioriteringer 
c. BUDGET GODKENDT 

 
Kommentarer til budgettet: 
 
- Budget meldes ud efter indskrevne børn 1. november, og rettes så endelig til efter det faktiske antal 
indmeldte børn d. 1. januar. Dagtilbuddet har en sund økonomi, - og   
 
Ulla gennemgår de valgte reservationer og prioriteringer for indeværende år.  
Vi har bl.a. oprettet en fælles pulje specielt med fokus på børn med ekstra behov. Denne fælles pulje er 
finansieret af dagtilbuddets overskud (400.000 kr) samt 10 % af tildelte sårbare børn midler (315.000kr)  
 
 



 
- Vi har priotiteret en Kommunale besparelser betyder, at deltidspladser går fra 30 til 25 timer (med undt. af 
barsel) og åbningstiden bliver reduceret en halv time mandag eftermiddag (til 16.30)  – træder i kraft 1. 
maj. Deltidspladserne får formentlig ikke den store betydning for os, da vi har få deltidspladser (samlet 32). 
 
- Der er afsat 1,2 mio. til dagtilbuddets fællespulje, dækker bl.a. kurser, tlf. IT, særlige udfordringer, 
meritstuderende og PA og EUX-elever. PA og EUX-elever går på skift mellem afdelingerne.  
 
Dagtilbuddet har aktuelt 2 meritstuderende, og vi opfordrer til, at alle dygtige pædagogiske 
assistenter/pædagogmedhjælpere til at tage uddannelsen. Såfremt vi har PA’ere som ønsker 
merituddannelsen, må DT’s økonomi som udgangspunkt ikke være en stopper.   
 
- Der er kalkuleret med inflation ift. at budgetter er fremskrevne. Sidste år fik alle dagtilbud en 
budgetkompensation pga. prisstigninger. (godt 300.000 kr)  
 
- Der er i indeværende år ikke afsat mere end 60.000 kr til kurser, da vi ved, at efteråret vil byde på 
kompetenceudvikling fra centralt hold (dvs. uden merudgift for dagtilbuddet) hvor den kommende 
tilsynsopgave vil være i fokus. Dagtilbuddet skal have tilsyn i jan. feb. og marts 2024.  
 
Kl. 18.30-18.45: 

1) Rekrutteringsudfordringer -afledte konsekvenser 

a. LS: Barselsvikariater er svære at besætte, men ellers har vi endnu ikke helt voldsomme 

udfordringer. Der er enkelte barselsvikariater ledige, og aktuelt 2 ledige (opslåede) 

pædagogstillinger. En afledt konsekvens af rekrutteringsudfordringerne er også, at flere 

afdelinger ønsker flere pædagoger ansat fremfor medhjælpere. 

b. Der tænkes kreativt og fleksibelt ift. faglig sparring, når der mangler pædagoger – både i for 

at sikre faglig sparring, bl.a. i Hurlumhejhuset, Tumlehuset (tidl.) og Molkesvej med 

initiativer med delvist sammenlagte stuer, samarbejde på tværs af stuer og ændrede fysiske 

rammer. 

c. Vi imødekommer i videst mulige omfang personaleønsker om fuld tid, men efterspørgslen 

er der ikke p.t.  
 
Kl. 18.45-18.55: 
       4) Orientering om fælles foredrag med Rasmus Alenkær d.18 April 2023 fra 19-21 med forældre 

BLOT LIDT OM; HVAD VI HAR BESTILT HAM TIL. 

”Vi, Viby-Rosenvang dagtilbud, vil gerne arrangere et foredrag for vore forældre. Vi er et dagtilbud bestående 

af 1 vuggestue og 8 int institutioner:  Viby-Rosenvang Dagtilbud (aarhus.dk) 

Vi ligger i et område der spænder bredt i fht den danske befolkning. 

Det der fik os til at tænke på dig som foredragsholder var dit indlæg på facebook ”en tanke om uro i skolen”. 

Artiklen var blot rettet mod skolen hvor vi jo er et dagtilbud. 

Men det hele starter jo et sted og vi kan i dagtilbuddet nikke genkendende til disse børn. Børn, der fylder 

forholdsmæssigt meget på bekostning af fællesskabet. 

Der ligger et stort ansvar hos os i daginstitutionerne og den knokler vi med hver dag. 

Men hvordan får vi forældrene med? 

I et af dine foredrag ”forældre i skolen” har du en pind der hedder - forældrenes opgave i den inkluderende 

skole – hos os kunne den hedde ”forældre i det inkluderende dagtilbud”. 

 
- Vi forsøger at finde en lokale på enten Rosenvangskolen eller Viby skole med plads til min. 200 personer, 
da vi håber på stort forældrefremmøde, og at det bliver muligt for meget af personalet at deltage.  
 

http://aarhus.dk/


Kl. 18.55-19.15: 
          5) Fælles info 

a. Ferieåbent senest julen 2022 og fremadrettet 

i. Det var skidt med tilbagemeldinger i julen, mere end halvdelen af tilmeldte børn 

kom ikke – ekstra indsats i de forældreråd, hvor det var værst 

ii. Kommende lokationer er ikke fastlagt, da det skal gå op med antal tilmeldte – vi 

forsøger dog at skifte mellem institutionerne.  

b. Ny kostordning, Lille Dyrgård 

i. Vi har valgt at gå videre med Lille Dyrgård efter sommerferien.  

ii. Det er muligt at tilvælge leverandør, da der sker en nulstilling efter skifte af 

leverandør. Derfor kan Lille Dyrgård efter vores anbefaling fortsætte de næste 2,5 

år. Ugentlig lun ret forsøges tilføjet.  

c. Ny pæd. Leder til Moltkesvej pr. 01.05.2023 

i. Positiv proces og vi forventer planmæssig start. 

d. Ny pæd. Leder til Vilhelm Becks Vej forventelig pr. 01.08.2023 

i. Proces igangsættes omk. april. Ansættelse sker efter sommerferien, da der ikke er 

behov for overlap eller tilstedeværelse af leder henover juli, som fortrinsvis er 

sommerferieperiode.  

e. Andet? 

i. Der er ansat en deltids kommunikationsmedarbejder, Susanne, til at hjælpe både 

dagtilbuddet og de enkelte institutioner. Det er meningen, at Susanne hjælper med 

forskellige typer af kommunikationsopgaver. Fx at understøtte personalets brug af 

Aula på sigt.  
 
Kl.19.15-19.30:  
          6) Indhold til næste bestyrelsesmøde, - jf årshjul  

13.04.2023 kl. 17.15 til 19.45  
Østerbo 
Pladsudnyttelse, - balance mellem børn i vuggestue og børnehave 
Distriktssamarbejde, - overgang til skole 
Præsentation af DTB´s fælles faglige værktøjer  
Bæredygtighed i børnehøjde, Mette (Tumlehuset ) og Christine (Fredensvang) vil fortælle om          

deres viden og erfaringer.  
 
Kl. 19.30-19.45: 
         7) Evt. 
 

 
Mange hilsner  
Lotte og Lisbeth  
 
 
 
 

Der tilbydes lidt let til maven        


